
تریبون  شورا برای چه کسی به صدا در می آید؟ 

کانی و فهرست سازی   تیم نزدیک به زا
برای انتخابات آینده؟

 هزینه برگزاری جلسات علنی شورای شهر تهران 
گفته رئیس شورا،  نه تنها مشخص نیست، بلکه به 
بار مالی سنگینی نیز برای شهروندان دارد. مهدی 
چمران، رئیس شورای شهر تهران، در هفته جاری در 
کید کرد: »هر ساعت از این جلسات،  صحن شورا تأ
هزاران میلیون تومان هزینه دارد که مستقیما بر دوش 
مردم تحمیل می شود« با این حال، جای پرسش 
است که آیا محتوای این جلسات به همان اندازه که 
هزینه زا هستند، به دغدغه های واقعی شهروندان نیز 
می پردازند؟ و اینکه چه میزان از تذکرها و گفت وگوهای 
و  به قصد حل مشکلات مردم است  صحن علنی، 
کدام یک از آن ها در پی تسویه حساب های سیاسی یا 
مقدمه چینی برای رقابت های آینده صورت می گیرد؟ 
از  اظهاراتی   ، اخیر وزهای  ر در  نوشت؛  خبرآنلاین 
ح شده که حکایت از  سوی برخی اعضای شورا مطر
ملاحظات غیررسمی و تصمیم گیری های پشت پرده 
عضو  از  دارد.  تذکرات  ح  طر عدم  یا  ح  طر درباره 
گاه منتقد افتتاح پروژه های  همیشه همراهی که به نا
زودهنگام می شود، تا عضوی که می گوید »به توصیه 
کرده«،  دیگری، تذکرش را به وقت دیگری موکول 
همه و همه از چرخشی نگران کننده در مسیر شورا 

حکایت دارد.

 تریبون شورا 
کنش   احمد صادقی، عضو شورای شهر تهران، در وا
که جنبه های غیرشفاف در  به برخی تذکرات اخیر 
آن ها دیده شده، گفت: قاعده شفافیت ایجاب می کند 
که چرا چنین  گوینده پرسیده شود  که ابتدا از فرد 
اظهاراتی را مطرح کرده. من شخصا از انگیزه ها اطلاعی 
گر بخواهیم از تریبون شورا برای  ندارم. وی افزود: ا
کنیم،  دیده شدن یا اعمال فشار سیاسی استفاده 
این موضوع از نظر من مردود است. همه اعضا باید 
دقت داشته باشند که شورا مسیر شفاف و مشخص 

خود را طی کند.

 هدف اصلی 
 احمد علوی، دیگر عضو شورای شهر تهران، نیز با 
رد هرگونه انگیزه شخصی در ارائه تذکرات بیان کرد: 
شخصی  مساله  کسی  با  شورا  اعضای  از  هیچ کدام 
ح آن  که بخواهند از تریبون شورا برای طر ندارند 
استفاده کنند. هدف از تذکرات، پیگیری مسائل مردم 
و منافع عمومی است. علوی با اشاره به اینکه گاهی 
، مشورت هایی صورت می گیرد،  ح یک تذکر پیش از طر
توضیح داد: در برخی موارد، مسیر جایگزینی برای 
گر آن مسیر نتیجه بخش  پیگیری پیشنهاد می شود. ا
ح رسمی در صحن شورا  باشد، دیگر لزومی برای طر

نیست. 

 فهرست سازی برای انتخابات
کنش به انتقادها   یک عضو شورای شهر تهران، در وا
ح شده اش در جلسه اخیر شورا، که در  درباره تذکر مطر
آن اعلام کرده بودند تذکری در خصوص حلقه سیاسی 
کانی دارد اما فعلا اعلام نمی کند و این با اصل  آقای زا
کید کرد که صحبت هایش  شفافیت در تعارض نیست تأ
متوجه بخشی از حلقه سیاسی نزدیک به شهردار تهران 
کرده است.  ع را به صراحت اعلام  بوده و این موضو
ح کردم، این  اقراریان  افزود: آنچه در آن جلسه مطر
بود که اقداماتی از سوی افرادی در حلقه سیاسی آقای 
کانی در حال انجام است. امروز هم این موضوع  دکتر زا
ح کردم. تذکر من به شهردار بود اما آقای باقری،  را مطر
کردند که شهردار از این  کید  معاون امور شوراها، تا
کانی  موضوع بی اطلاع است. حالا چه با اطلاع آقای زا
باشد، چه بی اطلاع، این موضوع باید بررسی شود. وی 
افزود: در تذکر آن روز به مسائل مختلفی پرداخته شد، 
که فقط به یک بخش خاص توجه شد.  اما متأسفم 
کانی نبود، بلکه نسبت  تذکر من فقط به شخص آقای زا
که نگاه  به بخشی از تیم سیاسی اطراف ایشان بود 
بلندمدت به فضای سیاسی و انتخابات آینده دارند. 
اقراریان با اشاره به فعالیت های برخی رسانه ها برای 
تخریب چهره اعضای شورا گفت: »من صراحتا از آقای 
کانی سؤال کردم که آیا این فعالیت های رسانه ای با  زا
اطلاع شما صورت می گیرد؟ ایشان پاسخ دادند که نه، 
این اقدامات نه با اطلاع ماست و نه از سوی اطرافیان 
، منتظر  ح رسمی تذکر ما. بنابراین من هم قبل از طر
این پاسخ مانده بودم. وی افزود: تیم سیاسی نزدیک 
برای  ارائه فهرستی  به دنبال  امروز  کانی  زا آقای  به 
انتخابات آینده شورای شهر است. من با این رویکرد 
گر شهرداری فهرستی معرفی  چالش اساسی دارم. ا
کند که متشکل از مریدان شهردار باشد، نهاد شورا از 
ج می شود و به محلی برای  جایگاه نظارتی خود خار
تعریف و تمجید از شهردار تبدیل خواهد شد. وی 
کید کرد: »نهاد شورا باید مسیر پاسخ گویی، شفافیت  تأ
کند و نگذارد شهرداری از مسیر  و نظارت را دنبال 
گر برخی رسانه ها با اهداف  اصلی خود منحرف شود. ا
به تخریب  اقدام  با دریافت هزینه  و حتی  مشخص 
چهره اعضای شورا می کنند، این سؤال پیش می آید 
که منابع مالی آن ها از کجا تأمین می شود.« این عضو 
شورای شهر تهران، در ادامه انتقادات خود از عملکرد 
کید کرد که میان روایت  رسانه ای شهرداری تهران، تأ
دستاوردهای مدیریت شهری و واقعیت هایی که در 
سطح شهر جریان دارد، شکافی جدی دیده می شود. 
گفت: هر رسانه ای ممکن است تیتر خودش را  وی 
بزند، اما حرف ما مشخص و شفاف است. نقد ما، نقدی 
روشن و مستند است. باور من این است که امروز بین 
آنچه دستگاه رسانه ای شهرداری تحت عنوان دستاورد 
و عملکرد به جامعه مخابره می کند و واقعیتی که در 

سطح شهر وجود دارد، فاصله ای جدی وجود دارد.

 آرمان ملی- حمید شجاعی: مسعود پزشکیان در قامت 
رئیس جمهور طی هشت ماهه اخیر که دولت چهاردهم روی 
کار آمده است تلاش کرده تا همه مسائل را با محوریت وفاق 
پیش ببرد و در این میان سایر قوا هم این رویه را پیش گرفته و 
دولت را تا حد ممکن یاری کرده اند. در این میان شاید بتوان 
مهم ترین وجه وفاق میان قوا را در موضوع قانون حجاب 
دید که گرچه آذرماه سال گذشته بخشی از نمایندگان به 
قالیباف و هیأت رئیسه در راستای ابلاغ قانون حجاب فشار 
آوردند تا دولت را مکلف به اجرای این قانون کند اما این اتفاق 
خ نداد و پس از مصوبه شورای عالی امنیت ملی پیرامون  ر
عدم مسکوت گذاشتن این قانون به جهت ایجاد چالش و 
تنش در جامعه قانون حجاب عملا تا مدت نامعلومی کنار 
کنون بیکار  گذاشته شد. این در حالی است که تندروها تا
گونی که پیرامون  ننشسته اند و از تجمعات غیرقانونی گونا
لایحه حجاب برگزار کردند و حتی هتک حرمت را تا حد سران 
قوا نیز بردند و در همین مسیر تحصن گسترده ای جلوی 
برای  را  بهارستان نشینان  تا  کردند  برنامه ریزی  مجلس 
اجرای این قانون زیر فشار قرار دهند. این در حالی است 
که بارها گفته شده مساله حجاب امری فرهنگی و اجتماعی 
است که با فرهنگ سازی و اقناع گری باید دنبال آن بود و 
قوه قهریه نمی تواند جوابگوی این مساله باشد. چنانکه 
تا پیش از این نیز نبوده و بارها و بارها در مقاطع مختلف 
شکست خورده است. اما باز هم شاهدیم که این رویکرد از 
جانب دیگری پیگیری می شود و این بار قوه قهریه جلوه و 
روی دیگری به خود گرفته و این بار در قالب پیامک های 
حجاب خود را نشان می دهد. چه اینکه این پیامک ها برای 
شهروندان گمانه بازگشت گشت ارشاد را تقویت کرده است. 
پیامک هایی که ابتدا از اصفهان شروع شد و حال چندی 
است که تهران را در بر گرفته است و مشخص نیست که کدام 
ارگان یا نهاد باید با این مساله برخورد و پیگیری و در نهایت 
شفاف سازی کند. جالب اینکه امروز جامعه به راحتی می داند 
چه دستگاه ها یا نهادهایی در این حوزه مسئولند و عمل 
می کنند، اما دولت در این خصوص موضع شفافی ندارد و 
بجز اشاره به کلیات مطلب دیگری بیان نمی شود. در حالی 
که جامعه از رئیس جمهور و دولتش انتظار شفاف سازی در 

این حوزه دارد. 
 موضع دولت 

 رئیس جمهور وعده های بسیاری در زمان انتخابات داد که 
یکی از مهم ترین آنها بحث حمایت از کرامت بانوان و موضوع 
نظر  مطلوب  بسیار  رئیس جمهور  مواضع  که  بود  حجاب 
جامعه افتاد؛ اما در ادامه دولت و به ویژه معاونت زنان ریاست 
جمهوری به جای حضور فعال و موثر در این حوزه رویکردی 
منفعلانه در پیش گرفت چنانکه افراد و رسانه های حامی نیز 
انتقاداتی را به زهرا بهروزآذر از این حیث وارد کردند. پرهیز از 
ورود به جزئیات و کلی گویی در مسائل مختلف باعث شده 
تا جامعه زنان نسبت به این وعده رئیس جمهور و عملکرد 
دولت انتقاد داشته باشند. این در حالی است که روز دوشنبه 
رئیس جمهور در جریان حضور در ششمین اجلاسیه مجلس 
گر احساس کنم با اقدامی وحدت  حبرگان رهبری گفت: »ا
ملی خدشه دار می شود، آن کار را نمی کنم، چون وحدت 

برای من اولویت دارد. وحدت برای من اولویت دارد و هرگز 
گر فردی  کاری نمی کنم که وحدت ملی را خدشه دار کند. ا
بی حجاب است، اما کاری به دین ندارد، نباید با رفتاری 
گر هم نمی توانیم او  نادرست کاری کنیم که ضد دین شود. ا
را باحجاب کنیم، لااقل ضد دینش نکنیم. راه موثر برخورد، 
مواجهه تنش زا و ضدیت آفرین نیست. اصلاح رفتار مردم با 
دستور و قانون انجام نمی شود. آنچه را در دل مردم است 
نمی توان با اجبار تغییر داد. باید به جای نفرت، باور ایجاد 
گر من به دین و کشور اعتقاد پیدا کنم، نیاز به زور  کنیم. ا
گر فقط زور باشد، در دل من نفرت شکل می گیرد.«  نیست. ا
این صحبت های رئیس جمهور که بازتاب های زیادی هم 
داشت موجب دلگرمی بسیاری شد؛ اما مساله اینجا است 
که جدای از پزشکیان سایر ارکان دولت مانند رئیس جمهور 
سخنگوی  روزگذشته  چنانکه  نمی کنند  برخورد  فعالانه 
دولت در یک رویکرد کلی در خصوص ماجرای پیامک ها و 
حجاب اظهار کرد: »این موضوع را پیگیری کردم. گزارش های 
متعددی درباره ارسال پیامک به شهروندان داریم. ما دغدغه 
مردم را درک می کنیم، اما نگرانی هم درباره برخی هنجارشکنی 
به دولت منتقل شده است. رعایت کرامت مردم و حرمت زنان 
کارآمد گذشته  و آرامش عمومی و جلوگیری از تکرار روش های نا
در دستور کار است.« پر واضح است که دولت نیز با روش های 
کارمد گذشته زاویه دارد و در عین حال حجاب را دغدغه ای  نا
مهم می داند اما اینکه چرا کاملا شفاف و قاطع وارد نمی شود 
هنوز مشخص نیست. شاید رویه این باشد که چون روال 
وفاق ملی پیش گرفته شده دولت می خواهد این مساله را 
نیز با سازوکار وفاق ملی به سر انجام برساند. حال باید منتظر 

ماند و نظاره کرد. 
 !  منفعل و بی تاثیر

بحث  خصوص  در  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک   
پیامک های حجاب و نوع موضع گیری دولت در این خصوص 

گر رودربایستی را کنار بگذاریم انتقاد جدی  اظهار داشت: ا
زنان  معاونت  موضع گیری های  عدم  یا  موضع گیری  به 
ریاست جمهوری وارد است. بالاخره چند ماه از دولت آقای 
پزشکیان گذشته و موضع گیری ها و اعلام سیاست های وی در 
مناظره های انتخاباتی همه مردم خصوصا قشر زنان جامعه 
را امیدوار کرد به اینکه بالاخره قرار است اتفاقات مثبتی در 
حیطه حمایت از حقوق زنان بیفتد. فرزانه ترکان به »آرمان 
ملی« گفت: خوب خانم بهروزآذر تشریف آوردند و همه امیدوار 
بودیم که جوان و پرانرژی است و بتواند اتفاقاتی را رقم بزند که 
بالاخره تاثیر مثبتی را از دولت آقای پزشکیان به جا بگذارد. 
متاسفانه معاونت زنان ریاست جمهوری طی این ماه ها 
کت و صامت بوده است. وی افزود:  ، سا کاملا منفعل، بی تاثیر
نمی دانم یا خانم بهروزآذر ترس از موضع گیری دارد یا ترس از 
اینکه نظر بدهد. لذا وی به عنوان کسی که پیگیر مطالبات زنان 
است جایگاهی در بین مردم ندارد. عضو شورای مرکزی حزب 
کارگزاران سازندگی بیان کرد: متاسفانه اتفاقاتی که در طی 
ماه های اخیر افتاده از جمله بحث پیامک هایی که به عنوان 
که سر و تهش هم معلوم نیست و در  تذکر حجاب می آید 
کشوری که همه چیز قابل ردیابی و ردگیری است، معاون زنان 
رئیس جمهور می گوید هنوز معلوم نیست این پیامک ها از چه 
منبعی است. حرف عجیبی است که احتمالا موجب تمسخر 
گر خانم بهروزآذر  مردم می شود. وی ادامه داد: به نظرم ا
موضع گیری نمی کرد یا می گفت سکوت می کنم خیلی بهتر 
بود. اینها باعث تضعیف دولت آقای پزشکیان می شود. وی 
تصریح کرد: آقای پزشکیان الان مشغولیت های بسیار زیادی 
کرات، سیاست  دارد از بحث ناترازی های انرژی، بحث مذا
خارجی و قرار است که هر کسی به عنوان بال های کمکی به 
ریاست جمهوری کمک کند. معاونت زنان ریاست جمهوری 
گر نمی تواند در موضوعی از سوی دولت  جایگاهی است که ا

اعلام موضع کند، حداقل می تواند شفاف سازی کند. 
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»آرمان ملی« رویکردها نسبت به ماجرای پیامک های حجاب را بررسی می کند

  انتظار جامعه؛ شفاف سازی دولت

 آرمان ملی، گروه سیاسی: گسترش 
و  بیکاری  در  ریشه  که  فقر  روزافزون 
بی برنامه گی در حوزه های اقتصادی 
دارد باعث شده در ادوار اخیر شاهد 
افزایش روز افزون جرایم خشن باشیم. 
کیف  قاپی، گوشی دزدی، سرقت های 
به نوعی  و...  خفت گیری  هالیوودی، 
در جامعه عریان شده است و هر روز 
با چنین آسیب هایی روبه رو هستیم 
و شاید برای بسیاری از ما هم برخورد 
و  باشد  داده  خ  ر خشن  دزد های  با 
ذهنمان  در  همچنان  تلخش  تجربه 
از  نگرانی  کنون  ا باشد. هرچه هست 
شرایط امنیتی در جامعه به درجه ای 
رسیده که نه  تنها شهروندان به دنبال 
راه هایی برای فرار از این اشرار هستند 
بلکه نماینده های مجلس شورا هم در 
روزهای اخیر از تریبون های مجلس 
خواستار برخورد قاطعانه و ریشه ای با 
این وضعیت هستند و به نظر احتمالا 
راهبردهای  با  کمیت  حا مجموعه 
پلیسی به دنبال کاهش سطح خشونت 
که  خشونتی  بود،  خواهد  جامعه  در 
احتمالا گریبان بسیاری از مسئولان و 
مدیران را گرفته  است. در این مورد با 
یکی از نماینده های مجلس گفت وگویی 
انجام داده ایم. جوکار در این مورد معتقد 
است که باید با برنامه های فرهنگی و 
پیشگیرانه و البته برخوردهای قاطع 
احساس امنیت به جامعه بازگردانده 

شود. در این مورد بیشتر می خوانید.
  جامعه باید احساس امنیت کند

«، نماینده مجلس   »مصطفی جوکار
و رئیس کمیسیون امورداخلی و شوراها 
در پاسخ به اینکه حفظ امنیت جامعه 
و برخورد با جرایم خشن چه اهمیتی 
خبرنگار  به   داشت،  خواهد  به همراه 

»آرمان ملی« می گوید: » جرایم خشن 
که در سال های اخیر به  دلایل اقتصادی 
افزایش داشته است توانسته هم امنیت 
عمومی و هم امنیت روانی جامعه را 
باید  تحقیقات  براساس  کند.  تهدید 
بگویم که حس طولانی  مدت ناامنی در 
جامعه آسیب های اجتماعی گسترده ای 
ادامه  در  و  داشت  خواهد  به همراه 
کتور  فا مهمترین  که  عمومی  اعتماد 
کمیت محسوب می شود آسیب   برای حا
خواهد دید. در حوزه امنیت جامعه 2 
مورد امنیت واقعی و احساس امنیت 
باید مورد توجه قرار بگیرد. باید بگوییم 
به دلیل افزایش جرایم خشن امنیت 
جامعه کاهش یافته است و این مورد 
حالا به عنوان یکی از دغدغه های 3 
قوه محسوب می شود.« این نماینده 
مجلس در همین مورد و با اشاره به 

فعالیت های پلیس در برخورد با جرایم 
خشن ادامه می دهد: »ما در این زمینه 
نیاز به برنامه های فرهنگی و به نوعی 
پیشگیرانه داریم تا قبل از وقوع جرایم 
بتوانیم جلوگیری کنیم. در دهه 80 هم 
به نوعی با این وضعیت روبه رو بودیم 
که خوشبختانه در آن دوره ساماندهی 
شد ولی حالا باز هم نیاز به برخوردهای 
بازدارنده دارد. امروز هم باید همان 
رویکرد با شدت بیشتری دنبال شود. 
به این موضوع اشاره کنم که در جلسه 
ح شد که در  با فرمانده هان پلیس مطر
صورت وجود مشکلات و موانع قانونی، 
پیشنهادات اصلاحی خود را به مجلس 
ارائه کنند تا زمینه لازم برای اقدامات 
مؤثرتر فراهم شود. در مقابله با اراذل و 
اوباش نباید کوتاه آمد و لازم است همه 

دستگاه ها هماهنگ عمل کنند.«

 اشد مجازات برای اراذل و اوباش
نماینده  معتمدی زاده،  محمد   
مجلس  در  سیرجان  و  بردسیر  مردم 
شورا با اشاره به مطالبه برای برخورد 
پیش دستانه پلیس با زورگیران و اراذل و 
اوباش گفت: »مبارزه با بحث زورگیری ها و 
قدرتنمایی اراذل و اوباش و ایجاد ناامنی، 
و  شجاعت  و  جدی  عزم  یک  نیازمند 
اقتدار ویژه از سوی نیروی انتظامی و 
قوه قضائیه خواهد بود. امنیت همیشه 
مقوله ای بوده است که برای نظام مقدس 
جمهوری اسلامی و مردم ایران با اهمیت 
که  بوده است. همواره در هر مقطعی 
نیروی انتظامی و قوه قضائیه به طور 
جدی پای کار بودند، فضای کاملا امنی 
کم شده است. مردم عزیز  بر کشور حا
ایران همواره توقع دارند تا امنیت در 
سراسر کشور به طور کامل وجود داشته 
باشد، اما متاسفانه در ماه های اخیر وقوع 
نارضایتی  موجب  مختلف  زورگیری ها 
مردم شده است. نیروی انتظامی و قوه 
قضائیه باید به شکل ویژه مقررات و اشد 
مجازات و سختگیری ها را برای اراذل و 
اوباش اجرا کنند.« دبیر کمیسیون اصل 
نود مجلس شورای اسلامی در همین 
مورد و با اشاره به حمایت بیشتر از پلیس 
برای مقابله با اشرار خیابانی ادامه داد: 
»البته باید از نیروی انتظامی تشکر کنیم 
که با کمبود امکانات و حقوق های پایین 
تمام تلاش خود را می کنند تا امنیت را در 
کم کنند. مجلس شورای اسلامی  کشور حا
نیز آمادگی دارد تا به خلأهای قانونی در 
مورد مجازات زورگیران و اراذل و اوباش و 
پیشگیری از چنین جرم هایی ورود کند. 
از سوی دیگر دولت و وزارت کشور نیز 
باید اهتمامی جدی به موضوع برخورد با 
اراذل و اوباش و زورگیران داشته باشند.«

»آرمان ملی« برخوردها با جرایم  خشن را بررسی می کند؛

  بهارستان و دغدغه امنیت جامعه

سخنگوی دولت:
کرات   خط قرمزهای ایران در مذا

مشخص است
 عدم صداقت آمریکایی ها 

بارها ثابت شده است
شدن  ح  مطر درباره  دولت  سخنگوی   
استیضاح برخی وزرا از جمله  نیرو به دلیل 
ناترازی، اظهار داشت: دولت با ناترازی مواجه 
است و برای حل آن به زمان نیاز دارد. به علت 
حوزه  اقتصاد  قیمت،  طولانی مدت  تثبیت 
انرژی بهم خورد و بخش خصوصی به این 
حوزه رغبت نشان نداد و سرمایه گذاری نکرد. 
راهبرد وزارت نیرو افزایش ظرفیت تولید و 
مدیریت مصرف است. ۵ هزار مگاوات برق 
حرارتی به مدار اضافه شده است و تلاش 
می شود 2 هزارمگاوات هم در اوج مصرف به 
شبکه افزوده شود.۶ میلیون کنتور هوشمند 
برای مدیریت مصرف هم نصب شده است. 
فاطمه مهاجرانی گفت: استیضاح حق مجلس 
است، ولی نباید به ابزار سیاسی تبدیل شود. با 
مردم برای قطعی برق همدلی می کنیم و بسیار 
متاسف هستیم و عذرخواهی می کنیم ولی 
حل آن زمانبر است. مهاجرانی در باره آخرین 
کرات غیرمستقیم با آمریکا،  وضعیت روند مذا
بیان کرد: خط قرمزهای ما مشخص است، 
فقط درباره موضوع هسته ای صحبت می کنیم. 
انرژی هسته ای برای ما کاربرد صلح آمیز دارد و 
این حق مردم ایران است ما پایبندی خود را 
به فرایند دیپلماسی در عمل اعلام کرده و در 
کرات شرکت کرده ایم، طرف مقابل باید  مذا
حسن نیت خود را نشان دهد. وی درباره برنامه 
دولت برای روایت پیشرفت های کشور، تصریح 
کرد: تبیین کار همه دستگاه هاست. حضور در 
این مرکز درمانی و تحقیقاتی بیان یک پیشرفت 
است. همه موظف هستیم برای جهاد تبیین 
اقدام کنیم. منوط کردن جهاد تبیین به یک 
دستگاه موجب می شود که به هدف نرسیم. 
جهاد تبیین یک فرایند  است و همه باید در این 
زمینه فعالیت کنند. دولت هم در این زمینه 
فعال است. وی افزود: وقتی شاهدیم ۱۱0 کشور 
برای نمایشگاه در ایران حضور می یابند یا ده ها 
کشور آفریقایی برای همایش سرمایه گذاری به 
ایران می آیند، نشان می دهد فرایند دیپلماسی 
ایران موفق بوده و فشارهای آمریکا موفق 
نبوده است. سخنگوی دولت در خصوص 
تجمع معلمان و بازداشت آنها گفت:  طبق 
گزارش وزارت کشور هیچگونه مجوز برای تجمع 
معلمان صادر نشده بود. ولی تجمعی درباره 
مسائل معیشتی و صنفی برگزار شده و چون 
امنیتی نبوده، وزارت کشور هم ورود نکرده 
و کسی هم بازداشت نشده است. مهاجرانی 
درباره تاثیر اعمال تحریم های نفتی از سوی 
کرات، اظهار کرد: این تحریم ها  ترامپ بر مذا
برای اولین بار وضع نشده اند. این تحریم ها 
مردم ایران را هدف قرار می دهد و به دارو و 
بهداشت و زندگی مردم فشار می آورد. ما تدابیر 
لازم را برای مقابله با تحریم ها اتخاذ کرده ایم. 
این تحریم ها نشان از عدم صداقت آمریکا برای 
کرات دارد. وی ادامه داد: تدابیر لازم برای  مذا
مقابله با تحریم ها اتخاذ شده است. برای همه 
سناریوها آماده هستیم و ما کاملا آماده هستیم. 
کرات از جانب ما مشکلی ندارد. ما منتظر  مذا
هستیم وزیر خارجه عمان نظر خود را برای 
کرات اعلام کند. علت تاخیر در ادامه  ادامه مذا
کرات، براساس آنچه وزیر خارجه عمان  مذا
اعلام کرده است، مشکلات فنی و تدارکاتی بوده 
کنش به اظهارات  است. سخنگوی دولت در وا
مقامات آمریکایی درباره ممنوعیت غنی سازی 
تحریم های  اعمال  همچنین  و  ایران  برای 
جدید، عنوان کرد: تحریم های آمریکا، یکجانبه 
خودسرانه و مخالف اصول حقوق بین الملل 
است و نشان می دهد آمریکا ناقض حقوق 
بشر و مصداق تروریسم بین المللی است. ما 
بر عهد خود بر استفاده صلح آمیز از انرژی 
صلح آمیز هستیم و از حقوق مردم خود دفاع 
می کنیم. خوش بینی بیش از حد نداریم، زیرا 
عدم صداقت آمریکایی ها بارها ثابت شده 
است. مهاجرانی درباره آمار دقیق فوت شدگان 
حادثه بندر شهید رجایی نیز بیان کرد: ۱۵8۱ 
نفر مجروخ و ۵۷ نفر فوت شده اند که ۴۶ پیکر 
شناسایی شده و۱۱ نفر مفقودی هستند. با 
مقصران این حادثه برخورد جدی خواهد 
شد. سخنگوی دولت همچنین خبر داد که 
کتاب فروشی ها امکان فروش در نمایشگاه 
نیز در  را خواهند داشت. مهاجرانی  کتاب 
ادامه اظهاراتش درباره سفر رئیس جمهور به 
جمهوری آذربایجان اظهارکرد: همکاری های 
مشترک اقتصادی و تجاری در این سفر مورد 
بررسی قرار گرفت تا سرمایه گذاری های دوجانبه 
اتفاق بیفتد. همچنین در همین رابطه در 
پروازهای  کشور  دو  همکاری های  راستای 
کو هر روز دایر خواهد بود. سخنگوی  تهران به با
کسپو نیز گفت:  دولت درباره برگزاری نمایشگاه ا
امیدواریم شاهد سرمایه گذاری و گشایش ها 
در این عرصه برای بخش خصوصی با سایر 
کشورها باشیم. سخنگوی دولت در خصوص 
همکاری های امنیتی در رابطه با استرداد سران 
گروهک ها با عراق تصریح کرد: دولت ایران و 
عراق در رابطه با تأمین امنیت همکاری های 
خوب با یکدیگر داشتند و ما خوشحال هستیم 
برای  را  مشخصی  کاملا  گام های  عراق  که 
اطمینان از مرزهای مشترک برداشته است. 
ارتباط بسیار کاملی میان مقامات دو کشور 
ایران و عراق وجود دارد و اراده جدی برای 

تحقق این تفاهم نامه امنیتی وجود دارد.


